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 25 januari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus, Nackasalen kl 09:00 - 09:35 

 BESLUTANDE 
Mats Gerdau (M) 
Helene Skantze (M) 
Hans Peters (C) 
Gunilla Grudevall Sten (L) 
Karin Teljstedt (KD) 
Alva Dahn (S) 
Gunnel Nyman Gräff (S) 
Mikael Carlsson (NL) 
 
 
 

ERSÄTTARE 
Filip Wiljander (M) 
Andreas Brännström (M) 
Monica Brohede Tellström (L) 
Anders Tiger (KD) 
Andreas Andersson (S) 
Christina Ståldal (NL) 
Lisa Rasmussen (V) 
 
 
 

Närvarande råd: 
 
 
Övriga 
deltagare:  

Oppositionsråd Sidney Holm (MP) 
 
Victor Kilén, Sidrah Schaider, Mats Bohman, Helena Ekwall, Anette 
Böe, Jörn Karlsson, Hanna Virtanen, Henrik Ahl, Anders Mebius, 
Åse Linnerbäck, Hans-Otto Halvorsen, Milan Negovanovic och 
Astrid Andersson 

 
 

Utses att justera Gunnel Nyman Gräff  
Justeringsdatum 27 januari 2022 Paragrafer 1- 4 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Astrid Andersson 

 Ordförande  

  Mats Gerdau 

 Justerande  

  Gunnel Nyman Gräff 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
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Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskotts protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 25 januari 2022 
Anslaget sätts upp 28 januari 2022 
Anslaget tas ned 21 februari 2022 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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§ 1 KFKS 2022/1 

Anmälningar 
 
Inga anmälningar har inkommit till sammanträdet. 
 
- - - - - 
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§ 2 KFKS 2022/44 

Information om vissa verksamhetsförändringar för 
Välfärd Skolas centrala särskilda undervisningsgrupper 
Muntlig redovisning 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhet noterar informationen till protokollet.  
 

Ärende 
Helena Ekwall, t.f. produktionsdirektör för Välfärd skola, håller en muntlig presentation 
gällande vissa verksamhetsförändringar för Välfärd Skolas centrala särskilda 
undervisningsgrupper och redogör i korthet för följande:  
Välfärd skola har sedan 2019 haft så kallade centrala särskilda undervisningsgrupper (CSU). 
Elever har tagits emot genom ett ansökningsförfarande där ett centralt stödteam har gått 
igenom ansökningarna och sedan gjort bedömningarna och placeringarna. Välfärd skola har 
haft sex CSU-grupper placerade på sex olika skolor. Elever från hela kommunen har 
placerats i den grupp som ansetts mest lämplig, vilket i sin tur kunnat innebära en placering 
på en skola i en annan del av kommunen. Inledningsvis behövde eleven göra ett skolval 
och byta till den skolan som hade en passande CSU-grupp. Sedan Skolinspektionen 2020 
påpekat att detta inte uppfyller skollagen har placerade elever haft kvar sin ordinarie 
skolplacering och därmed inte gjort ett nytt skolval, samtidigt som de varit placerad i en 
CSU-grupp på en annan skola.  
Nuvarande upplägg innebär att två rektorer är involverade i en elevs vardag, vilket har gett 
en otydlighet i ansvarsfrågan. Rektorn på elevens ordinarie skola har ansvaret för att följa 
upp och utvärdera elevens skolgång, men är samtidigt inte med eleven i vardagen, och inte 
heller delaktig i planeringen av CSU-gruppen. Ändå är det denna rektor som har 
uppföljningsansvaret. Rektorn på den skola där själva CSU-gruppen är placerad, har i sin 
tur ansvaret för CSU-planeringen.  
Välfärd skola har även i samband med detta skapat en organisation som har förlitat sig på 
statsbidraget för likvärdig skola, vilket bedöms vara alltför osäkert och inte heller önskvärt 
med en organisation byggd på bidrag.  
Av dessa skäl planeras nu för en förändring. Förändringen innebär att de elever som 
bedöms behöva en placering i en särskild undervisningsgrupp, kommer att få en placering 
inom det egna rektorsområdet. Genom att avsluta organiseringen i just centrala 
undervisningsgrupper kommer elever framöver inte bli placerade i någon grupp som finns i 
en annan kommundel. Denna ändring med en övergång till särskilda undervisningsgrupper 
inom respektive rektorsområde, bedöms önskvärd både ur ett organisatoriskt och 
ekonomiskt perspektiv. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beslutade att notera informationen till protokollet.  
 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna: 
”Organisationen av särskilda undervisningsgrupper är komplicerat och kräver att man tar 
hänsyn till en stor mängd faktorer. Många organisatoriska lösningar är tveeggade. Att 
exempelvis särskilja elever från ett större sammanhang genom att placera grupperna i egna 
lokaler kan göra dem isolerade och att de går miste om ett socialt sammanhang.   
Men det kan också vara livsnödvändigt för de elever där den myllrande skolmiljön är en 
källa till problem snarare än glädje och utveckling. Organisationen måste vara sådan att den 
i varje individuellt fall kan hitta den lösning som passar den enskilde eleven bäst. I 
praktiken innebär detta att det både måste finnas CSU-grupper som ligger enskilt och de 
som ligger i anslutning till annan skolverksamhet.  
Välfärd skola har under de senaste åren laborerat med denna organisation i Nacka 
kommun, och det är glädjande att se att man nu vill ta ett fastare tag och skapar en 
permanent organisation. Kristdemokraterna har i tidigare initiativ i Utbildningsnämnden 
belyst problemen med att eleverna överförs från sin gamla skola till den som ansvarar för 
CSUn, särskilt när denna CSU är fysiskt separerad från den ansvariges reguljära 
skolverksamhet, i linje med vad Skolinspektionen sedan påpekade.  
Vi står fast vid att nackdelarna med en sådan konstruktion trumfar de praktiska utmaningar 
det innebär för elevens tidigare skolledare att bibehålla uppföljningsansvaret. Att organisera 
en CSU per rektorsområde förefaller vara en rimlig konstruktion, vilket borde göra 
uppföljningen av elever lättare. Vi vidmakthåller att en lösning med dubbelt ansvar för 
elevens väl och ve även i fortsättningen är att förorda.” 
 
- - - - - 
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§ 3 KFKS 2021/1239 

Förändring av årskurser på Neglinge skola 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsskott förslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen beslutar att minska antalet årskurser på Neglinge skola till att bli 
en skola för elever i årskurs F-5 med start höstterminen 2022. 
 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärende 
Idag bedriver Välfärd skola undervisning på Neglinge skola från förskoleklass till årskurs 
sex i flertalet olika byggnader som är uppförda under skilda tidsperioder. Från äldre 
stenbyggnader till mer eller mindre temporära träbyggnader av olika storlekar och skick. 
Senast uppfördes en temporär paviljongbyggnad år 2017 med tidsbegränsat bygglov för att 
under en begränsad period utöka kapaciteten. Denna temporära paviljongbyggnad kommer 
att nedmonteras under sommaren 2022. 
 
Välfärd skola föreslår att minska antalet årskurser på Neglinge skola från och med 
höstterminen 2022 i samband med att den tillfälliga paviljongbyggnaden tas bort. Efter 
denna omorganisation kommer Neglinge skola bedriva undervisning från förskoleklass till 
och med årskurs fem. Eleverna i Neglinge skola som ska börja årskurs sex till hösten 2022 
kommer därmed få välja annan skola i skolvalet våren 2022. Sammanlagt är det idag 52 st 
elever som går i åk 5 på Neglinge skola. De elever som önskar kommer kunna erbjudas 
plats på Saltsjöbadens samskola. Samskolan bedriver sedan tidigare undervisning från 
förskoleklass till och med årskurs nio. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 12 januari 2022 
Bilaga Riskbedömning och handlingsplan inför verksamhetsförändringar, enligt 
Systematiskt arbetsmiljöarbete (AFS 2001:1) 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Välfärd 
skola – och fann att verksamhetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är olyckligt att läget har kommit till den punkten att en nedläggning av årskurs 6 på 
Neglingeskolan är svår att komma ifrån. Detta är ingenting vi önskar, men i nuläget är det 
svårt att se en annan lösning.  
Som vi ser det så finns det främst två problem som lett till denna situation. Den kanske 
viktigaste är lokalfrågan, där alliansmajoriteten beslutat att sälja ut en stor mängd 
välfärdsbyggnader till privata aktörer. Det gör både att möjligheten att planera för 
uppförande och renovering av lokaler är väldigt dålig och att kommunen måste betala dyra 
pengar i hyra till vinstdrivande aktörer, jämfört med om Nacka kommun hade ägt marken 
och byggnaderna och enbart behövt stå för de faktiska kostnaderna. Det var det som 
gjorde att åk 6 behövde evakueras till Samskolan under innevarande läsår, och att vi nu har 
svårt att på ett ekonomiskt hållbart sätt ersätta den tillfälliga paviljongen på Neglingeskolan. 
Den andra orsaken är de osäkra förutsättningar som friskolor kan verka inom. I och med 
att friskolor kan starta och lägga ner skolenheter som de vill så är det väldigt svårt för 
kommunen att planera antalet skolplatser. När en ny friskola nu inlett sin verksamhet i 
Fisksätra så har såväl Igelboda skola som Neglingeskolan sett ett stort elevtapp, något som 
slår hårt mot ekonomin på dessa enheter. 
Det viktigaste nu är att se till att det blir så bra som möjligt för de barn som berörs. Allra 
viktigast  är att säkerställa att barnen trivs och får undervisning av hög kvalité, men också 
att det är lätt att ta sig till sin skola. Vi har länge drivit frågan om säkra skolvägar, och på 
sträckan mellan Neglinge och Samskolan blir detta nu viktigare än någonsin, då allt fler 
mellanstadiebarn sannolikt kommer resa den vägen framöver. 
Kommunen måste ta ett helhetsgrepp kring skolorna i Saltsjöbaden och se till att alla barn 
har möjlighet att gå i en bra skola i sitt närområde. Om inte utvecklingen vänds finns det en 
risk att fler elever väljer att byta skola redan i åk 4, för att säkra en plats i en skola i senare 
årskurs, såsom beskrivs i tjänstehandlingarna. Denna risk ökar nu när årskurs 6 försvinner 
från Neglingeskolan. Det riskerar att leda till ännu färre barn i klasserna och att fler 
årskurser tvingas läggas ner i framtiden.” 
 
- - - - - 
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§ 4  

Övriga frågor 
 
Helena Ekwall, tf produktionsdirektör för Välfärd skola, informerade utskottet om det 
aktuella läget inom Elevhälsans Medicinska Insats, och redogjorde i korthet för följande:  
Denna vecka är många skolsköterskor och även skolläkare frånvarande. Välfärd skola vill 
meddela att det finns en risk för en vårdskuld till sommaren. Vissa skolor kan ha 
svårigheter att hinna med det så kallade ”basprogrammet” inom EMI.  
Längre fram i vår kan Välfärd skola analysera i vilken utsträckning detta har påverkat våra 
åtaganden. Välfärd skola räknar redan nu med att behöva prioritera i basprogrammet på 
vissa skolor, då vikarier inte finns att tillgå i den utsträckning som är önskvärd, eftersom 
det är ett högt ansträngt läge inom vården i stort. 
 
Helena Ekwall redogjorde också för hur Välfärd skola hanterar det nuvarande 
pandemiläget som bland annat innebär att förskolor och skolor behöver stängas ner eller 
övergå till fjärr- och/eller distans på grund av hög frånvaro. Frånvaron kan variera kraftigt 
från en dag till en annan.  
 
- - - - - 
 


	§ 1 KFKS 2022/1
	Anmälningar
	§ 2 KFKS 2022/44
	Information om vissa verksamhetsförändringar för Välfärd Skolas centrala särskilda undervisningsgrupper
	Beslut
	Ärende
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 3 KFKS 2021/1239
	Förändring av årskurser på Neglinge skola
	Beslut
	Ärende
	Handlingar i ärendet
	Beslutsgång
	Protokollsanteckningar

	§ 4
	Övriga frågor

